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„Turiștii români, la fel ca turiștii bulgari,
au defecte și calități, dar merită respect. În
calitate de consumatori și beneficiarii reali
ai ofertei turistice din partea statului în care
aleg să-și petreacă concediile și vacanța,
ei merită respect, înțelegere și un
tratament eminamente pozitiv, dacă
credem le respectăm demnitatea și
onoarea. Recentele declarații ale
premierului Bulgariei, Boyko Borissov, în
legătură cu turiștii români, mai ales în
condițiile în care România și Bulgaria sunt
parteneri europeni de proximitate, par să
se transforme într-un atac necolegial, care
aduce atingere demnității și onoarei
turistilor români. Poate premierul bulgar nu
cunoaște Constituția României, unde
libertatea de exprimare este corelată cu
respectarea demnității și onoarei unui
cetățean, însă cu siguranță găseste la nivel
constituțional în propria țară resursele să
înțeleagă aspectele ce privesc respectarea
drepturilor și libertăților cetățenilor, care nu
ar trebui să facă obiectul unei reacții din
partea mea în calitate de deputat și
membru al Adunării Parlamentare a
Cooperării Economice a Mării Negre
(APCEMN). 

Unele lucruri ar trebui bătute în cuie,
iar altele ar fi bine să fie puse în cui.
Declarațiile premierului Bulgariei nu pot fi
atât de ușor puse în cui, deși locul lor se
regăsește la categoria ”așa nu„ în
corelarea discursului politic cu cel asumat
constituțional de orice politician. De ce
alege totuși premierul Borissov să facă
asemenea declarații despre turiștii români
care admiră și respectă Bulgaria ca stat și
ca ofertă turistică de proximitate? Românii,
istoric vorbind, au o atitudine pozitivă față
de străini și apreciere față de vecinii lor
care dovedesc bune practici de turism
internațional. De ce respectul, demnitatea
sunt puse în cui de premierul bulgar? De
ce turiștii români merită o astfel de
atitudine vădit discriminatorie și deloc
conformă cu principalele cutume ale
discursului politic european? Sperăm să fie
o scăpare din partea premierului Boyko
Borissov acest tip de discurs care nu va fi
pus în cui nici de politicienii români, dar în
special de turiștii români care trec în
Bulgaria. A pune semnul egal între turiști și
diseminarea unei boli - cum este pesta
porcină - pare să fie o tentativă facilă de a
ascunde sub preș neputințele
administrative ale Bulgariei. 

Borissov a făcut o declarație
regretabilă care este, de fapt, expresia unei
boli comune între România și Bulgaria și
anume înțelegerea reciprocă și respectul
față de anumite proporții ale realității. ”Un
număr de 57.000 de mașini trec zilnic în
Bulgaria. Sunt sigur că turiștii români au
adus boala. Ei mănâncă la marginea
drumului, aruncă resturile de mâncare care
facilitează diseminarea bolii. Ei se plimbă,
mănâncă și aruncă rămășițele peste tot. Nu
putem face nimic”, a spus premierul
Bulgariei.”

CONSTANȚA Proiectul de extindere, parafat de președintele CJC și Ministrul Turismului

Constanța va avea cel mai
modern Delfinariu din țară
Miercuri, 7 august 2019,

președintele Consiliului
Județean Constanța,

Horia Țuțuianu, a semnat, alături de
Ministrul Turismului, Bogdan Trif,
contractul de finanțare pentru
proiectul “Extindere Delfinariu,
municipiul Constanța”. Valoarea
totală a proiectului este de aprox. 5,6
milioane euro, din care 70% sunt
asigurați de către Ministerul
Turismului, iar diferența de 30%, de
către Consiliului Judeţean
Constanţa. 

“Am vrut să avem în Constanța
un Complex Muzeal la standarde
internaționale. Mi-am dorit o
construcție modernă, un delfinariu
care să devină etalon pentru
obiectivele de acest tip. Investim
pentru viitorul nostru, al copiilor, al
județului și al turismului românesc!
Astfel, în aprox. doi ani, vom avea
cel mai modern Delfinariu din țară și
implicit, vom crește și atractivitatea
din punct de vedere turistic, dar și a
varietății de specii pe care le putem
aduce aici, la Constanța. În paralel
cu derularea acestui proiect, ne-am
propus și construirea unui acvariu
modern cu toate elementele
specifice de atractivitate. Acesta va fi
parte a Complexului Muzeal de
Ştiinţe ale Naturii, va avea o
suprafață de aprox. 3600 mp, cu
bazine de tip Delta Dunării, Marea

Neagră, Amazon, ocean planetar,
care vor oferi și zone de vizitare tip
tunel. Mulțumesc Guvernului și
ministrului Bogdan Trif pentru
susținerea acestor proiecte deosebit
de importante pentru noi”, a declarat
Horia Țuțuianu.

Obiectivul general al proiectului
îl reprezintă valorificarea elementelor
turistice prin extinderea şi dotarea la
standarde europene a infrastructurii
Delfinariului din cadrul Complexului
Muzeal de Ştiinţe ale Naturii
Constanţa. Vor fi realizate lucrări de
extindere a bazinului existent prin

adăugarea unui bazin de circa 3090
mc. Totodată, vor fi executate lucrări
pentru realizarea unei zone ce va
putea fi descoperită în sezonul
favorabil (aprox. 8 luni/an), dar și
realizarea unei suprafeţe vitrate
acrilice pentru creşterea activităţii de
interacțiune cu delfinii. Conform
documentației tehnico-economice,
execuția proiectului se va realiza în
termen de 24 de luni de la data
semnării ordinului de începere a
lucrărilor. În prezent este în
desfășurare procedura publică de
achiziție a execuției de lucrări.

„Vom fi a treia forţă politică, după PSD şi PNL“

Tăriceanu anunţă coaliţia cu Pro România

Călin Popescu Tăriceanu a
anunţat, miercuri, că
ALDE va avea o alianţă

politică cu Pro România, partidul
condus de Victor Ponta. El a afirmat
că alianţa va fi a treia forţă
parlamentară, după PSD şi PNL.

n CE SPUNE TĂRICEANU n
„Discuţii fructuoase în această
dimineaţă cu liderul Pro România,
Victor Ponta: AM HOTĂRÂT o
viitoare colaborare sub forma unei
Alianţe politice! ALDE şi Pro România
vor avea grupuri parlamentare
comune, şi astfel vom fi a treia forţă
politică parlamentară, după PSD şi
PNL”,a scris Tăriceanu, pe
Facebook. Liderul ALDE a adăugat
că, în perioada următoare, „cele două

partide se vor întâlni pentru a stabili
proiectul politic al Alianţei şi
protocolul de colaborare”. Ulterior,
liderul ALDE și-a editat postarea,
înlocuind „am hotărât“ cu „am
discutat“, ultima frază fiind ”Discuții
fructuoase în această dimineaţă cu

liderul Pro România,
Victor Ponta:am discutato
viitoare colaborare sub
forma unei Alianțe
politice!

Surse politice au
declarat că intrarea într-o
alianţă a ALDE cu Pro
Romania va duce la două
variante: PSD să accepte
şi Pro Romania la
guvernare, în caz contrar,
nefiind exclus ca ALDE
să intre în Opoziţie.
Potrivit surselor politice

citate, construcţia are două variante,
prima fiind aceea ca PSD să accepte
noua alianţă şi să guverneze alături
de ALDE şi partidul lui Victor Ponta.
Este nevoie de o restartare a
guvernării şi un nou program de
asumare a responsabilităţii, au spus
sursele politice citate, menţionând că
acum mingea este terenul PSD. În
cazul în care social democraţii vor
respinge varianta, atunci ALDE nu
exclude ieşirea de la guvernare şi

intrarea în Opoziţie.
n CE SPUNE PONTA n Ulterior,

Victor Ponta a scris pe Facebook:
“Pe 22 iulie am spus dacă ALDE iese
de la guvernare, suntem dispuși să
discutăm un proiect politic comun! Azi
am progresat foarte mult în acest
sens! Nu am luat decizii - dar am
discutat și progresat! Când mai mulți
oameni se așează la masă cu intenții
bune - sunt șanse mai mari de
succes! Este o nevoie uriașă de
schimbare a modului de guvernare a
țării / un RESET total al administrației
publice și al direcției economice!
Trebuie să găsim soluții și oameni
capabili să le aplice!”.

n REACȚIA PSD n Prima
reacţie din PSD după anunţul lui
Tăriceanu a fost cea a liderului din
Vaslui, Dumitru Buzatu, care a
declarat că președintele ALDE, Călin
Popescu Tăriceanu, nu este obligat
să anunţe PSD despre dicuţiile pe
care le are cu alte partide,  că nu se
pune problema ruperii alianţei şi că
se poate lua în calcul includerea
PRO România în coaliţie. Ulterior,
Călin Popescu Tăriceanu a discutat
cu liderul PSD, Viorica Dăncilă.
Potrivit unor surse politice, ALDE
condiţionează continuarea guvernării
cu PSD de includerea în coaliţie a
partidului condus de Victor Ponta.

Fotografia postată de președintele
ALDE pe pagina sa de Facebook, cu
masa la care s-au așezat, potrivit lui

Ponta, „oameni cu intenții bune“


